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У  1951 р о ц і в и п у с к н и к  с іл ь с ь к о ї д е с я т и р іч к и  М икола Ш к іл ь  
вп е р ш е  п е р е с т у п и в  п о р іг  К и їв с ь к о го  п е д а го г іч н о го  ін с т и т у т у  
Ч и  д ум а в  тод і в ч о р а ш н ій  д е с я ти к л а с н и к , щ о через к іл ь н а  р о 
к ів  стане  проф есором  сто л и ч н о го  в узу  і як  декан оч о л и ть  н а й 
б іл ь ш и й  й о го  ф а кул ьте т  —  ф ізико -м а те м а тич н и й?

Д ум ки  у  хл о п ц я  були зна чно  с к р о м н іш і: ви тр и м а ти  к о н 
к у р с , зд о б ути  осв іту ... П ретен де нт ів  на зван ня  студ е н та  було 
б а га то . Серед н и х  немало й в и п у с к н и к ів  м іс ь к и х  ш к іл . М о ж л и 
во, У д е к о го  з н и х , як  говор ять , є «вп л ив о в і дяд і» ... А  в нього? 
Б а ть к о  з а ги н у в  ще у  1944 ро ц і на ф р о н та х  В е л и ко ї В іт ч и з н я 
н о ї в ій н и , згодом  померла і м ати. Є дина над ія  —  т іл ь к и  на се
бе, є д и н і й ого  по м іч н ики  —  зн а н н я  та ж а гу ч е  п р а гн е н н я  в ч и 
ти сь .

Т а ким  і за п а м ’ятався викладачам  ст у д е н т  М икола Ш к іл ь  —  
зд іб н и й  до н а у к и , ж ад іб н ий  до зна н ь , працелю б.

П ісл я  за к ін ч е н н я  ін с т и т у т у  —  а с п ір а н т у р а . П роф есор 
С. Ф. Ф е щ е н ко  не м іг  на хв а л и ти ся  талан том  і п р а ц ь о в и т іс тю  
св о го  а с п ір а н т а . А для М. І. Ш к іл я  ка н д и д а тська  д и се р та ц ія  —  
це л и ш е  п о ч а т о к  н а у к о в о ї д ія л ь н о с т і.

В и к о н у ю ч и  в е л ику  ака д е м іч н у , в и х о в н у  і а д м ін іс т р а ти в н у  
р о б о ту , М . І. Ш к іл ь  на писав  д о н т о р с ь к у  д и се р та ц ію  і д о стр о 
ко во  з а х и с т и в  ї ї .  У с іч н і л е н ін с ь к о го  ю в іл е й н о го  р о к у  в ін  
о д е р ж а в  вче н и й  с т у п ін ь  д о кто р а  ф ізи к о -м а те м а ти ч н и х  н а ук , 
а в к в іт н і —  зван ня проф есора.

П онад 40 н а у к о в и х  ро б іт  на р а х у н к у  М. І. Ш к іл я . Серед н и х  
ф ун д а м е н та л ь н а  ко л ективна  п р а ц я , на писана  ним  разом 
з С. Ф. Ф ещ енном  і Л. Д. Н и ко л е н ко : « А с и м п то ти ч е с к и е  м ето
ды  є те о р и и  л и н е й н ы х  д иф ф е р е н ц иа л ьн ы х ур а в н е н и й »  (« Н а у
ко в а  д ум ка » , К., 1966), яка  перекладена в к іл ь к о х  к р а їн а х , зо
кр е м а  в С Ш А .

М и к о л і Ів а н о в и ч у  однаково б л и з ь к і і га р м о н ія  а с и м п т о ти ч 
н и х  р о з в ’я з к ів  д иф е р е н ц іа л ьн и х  р ів н я н ь , і б ур хл и в е  ж и т т я  
с т у д е н т ів . З авж ди  у тв о р ч о м у  н е с п о к о ї і п о ш у к а х  проф . 
М. І. Ш к іл ь  докладає багато зуси л ь , щ об ко л е кти в  ф ізико -м а- 
т е м а т и ч н о го  ф а кул ь те ту , я ки й  в ін  о чолю є, з че стю  з у с т р ів  
X X IV  з ’ їз д  КПРС.

На ф о то : читає лекцію доктор фізико-математичних наук, 
декан фізико-математичного факультету професор М. І. Ш к іл ь .

Фото В. Т и м о ш е н ка .

До і після зборів г у р т о ж и т о к  —  

р і д н и й  дім

Про те, яким повинен бути 
гуртожиток, говорили на звіт
но-виборних зборах студент
ської ради мешканці гуртожит
ку № 2.

Цей гуртожиток у конкурсі 
до ленінського ювілею посів 
одне з останніх місць серед гур
тожитків інституту. Успіхи мож
на було б бачити значно кращи
ми, якби студрада, проводячи 
певну ідейно-політичну та куль
турно-масову роботу, не випус
тила з виду такого дуже важ
ливого питання, як контроль за 
санітарним станом.

У виступах промовців були й 
інші серйозні претензії до студ- 
ради, до мешканців гуртожит
ку. Взяти поселення... До остан
нього часу гуртожиток був не 
заселений повністю.

— І це тому, — говорить де
кан дефектологічного факульте
ту доц. К. Турчинська, — що 
студрада заздалегідь, тобто ще 
у травні, не склала списки 
студентів, котрі мають засели
ти гуртожиток у новому на
вчальному році...

Студрада, профспілкове бю
ро факультету вирішили, як 
бачимо, перекласти клопоти з 
поселенням на плечі деканату. 
Але ж це не що інше, як само
усунення від своїх безпосеред

ніх обов’язків, і, якщо хочете,— 
безпорадність перед вирішен
ням найпростіших питань. (До 
речі, самостійності, Ініціативи 
бракує й студрадам інших гур
тожитків: все' чекають «керів
них вказівок» та підштовху
вань «згори»).

Комендант гуртожитку В. По
пов слушно, на мій погляд, по
ставив питання про економію 
електроенергії та води. Питання 
може здатися декому дрібнич- 
ковим, а саме слово «економи
ти», — чи не архаїзмом: в наш 
час, мовляв, говорити про 
якийсь літр води, чи зайвий ват 
на лічильнику... Копійки... А 
що б сказали ці студенти, якби 
ці копійки йшли з їхньої, а не 
державної кишені? Гадаю дуже 
хутко змінили б свою думку.

Про дбайливе ставлення до 
соціалістичного майна говорив 
і голова профкому інституту 
О. Кокойло. Вирішено створити 
у гуртожитку постійну бригаду 
по лагодженню меблів (стільців 
поза всім) і підпорядкувати 
«ремонтників» студраді.

Звітно-виборні збори меш
канців гуртожитку були прин
циповою і корисною для всіх 
розмовою, що, безперечно, до
поможе новообраній студраді 
господарювати краще. До скла

ду студради ввійшло 13 осіб, а 
ватажком її став студент де
фектологічного — Микола Ма
зур.

Після зборів робота студради 
значно пожвавилась. Став тісні
шим зв’язок з комсомольським 
бюро факультету. Члени бюро 
Віктор Поминальний та Ва
лентин Степанець цікавляться 
санітарним станом у гуртожит
ку, контролюють відвідування 
студентами занять тощо. Од
ним словом, стали не гостями, 
а помічниками гуртожитку. І са
нітарний стан у гуртожитку 
покращився. Регулярно прово
дяться санітарні рейди. Як зраз
кові можна назвати кімнати 
№№25, 28а, ЗІ, 32 та інші. За
раз у гуртожитку обладнується 
сушилка для білизни, планує
ться створення кімнати, яка 
конче потрібна студентам для 
підготовки до семінарських за
нять.

Враховуючи недогляди ми
нулого року, нова студрада і 
громадськість дефектологічно
го факультету докладають всі 
зусилля для того, щоб зробити 
свій гуртожиток найкращим 
з-поміж інших.

Валентин САКУН,
студент дефектологічного
факультету.

„ГОВОРИТЬ
ДЕФФАК...“
— Увага, увага, говорить 

деффак!.. — цими словами роз
почала своє життя радіогазета 
нашого факультету, перший ви
пуск якої відбувся днями. Спо
діваємось, новостворений радіо- 
вісник пустить глибоке коріння 
у факультетське життя (цього 
прагнуть його організатори), а 
поки що мова про перший ви
пуск.

Право підготувати і провести 
першу радіогазету було надано 
кращій групі факультету — 
22-ій. Присвятили її першокурс
никам.

З привітанням і загальним 
оглядом справ факультетських 
виступила декан факультету 
Клавдія Михайлівна Турчинсь
ка.

Потім слово бере комсорг 
кращої групи Галина Цобко 
Вона розповіла про життя гру
пи, поділилася досвідом навчан
ня, адже цій групі є чим пиша
тися: у групі десять відмінників 
і жодного трієчника.

Про те, як краще організува
ти робочий день студента розпо
вів студент ІІІ-го курсу Ленін
ський стипендіат Валентин Сте
панець. Хочеться ще відмітити 
тих, хто брав участь у підготов
ці газети. Це — викладач 
Л. Стожок, студенти Г. Цобко, 
М. Тимошенко, О. Балабушка, 
М. Томілова. Завдяки їхнім зу
силлям радіопередача вийшла 
змістовною, зацікавила студен
тів.

Петро МЕДВЕДЬ, 
студент дефектологічного 
факультету.

РОБІНЗОНАДА УГЛИБ ВІКІВ

О сінь. Ж овтобарвне листя 
вистилає шлях до інституту. А я 
все щ е дум кам и повертаюсь до 
літа. А д ж е  скільки побачено, 
переж ито, скільки незабутніх 
зустр ічей!

Щ е  в травні нам, студентам- 
історикам , було запропоновано

взяти участь в археологічних 
експедиц іях АН  УРСР. Бажаю
чих зд ійснити захоплю ючі 
м андр івки  углиб віків вияви
лось немало.

Я та щ е двоє дівчат з наш о
го курсу —  Тетяна Білоблов- 
ська і О льга Богданова —  о б 
рали експ е д и ц ію  на острів Бе
резань (П івн ічне  П ричорно
м о р 'я , М иколаївська область).

І ось перш е знайомство з 
островом . Цей безлюдний 
клаптик зем лі, який відділяю ть 
від  м атерика 12 км м оря, стане 
н адовго  наш им дом ом , і ми —  
члени археологічни х експеди
ц ій  —  єд и н і тут м еш канці.

1300 м у д о в ж и н у  і м етрів

550 у ш ирину —  оце й усе на
ше «володіння». Голий степ, на 
яком у немає ж о д но го  д е р е в 
ця, якщ о не рахувати трьох 
м етрових акацій, щ о не даю ть 
зовсім  тін і. Будівель теж  н і
яких, кр ім  двох похм урих ка
зематів, щ о їх побудували ще

до 1-ї св ітово ї війни царські ін
ж енери, які перетворили Бере
зань на артилерійський п о л і
гон. П осередині острова неве
личкий маяк.

Але не це більш  за все вра
зило на острові. На краю  ске
лі, щ о зривається у м оре, не
мов би парус, наповнений віт
ром, стоїть пам 'ятник. На цьо
му м ісц і в 1906 р о ц і був р о з 
стріляний разом  з трьом а то
варишами по ре во л ю ц ій н ій  б о 
ротьб і полум 'яний і нескорен- 
ний «адмірал повсталого р е во 
лю ц ій ного  Ч о р н о м о р с ь к о г о  
флоту» лейтенант Петро Пет
рович Ш м ідт.

Кожен з нас багато читав

про Ш м ідта , і тому зрозум іло, 
яке хвилю вання і сум охопили 

-н а с  з друзям и, коли ми стояли 
на цьом у хвилю ю чом у м ісц і. 
Так, багато їх, відомих і нев і
дом их геро їв , що своїм  ж ит
тям заплатили за наше щасли
ве сьогодні. Але ніхто і н іщ о

не забуто. І навіть тут, на клап
тику землі посеред м оря, де 
лише два м іся ц і на р ік  пра
цю ю ть археологи, Батьківщина 
і вдячні нащ адки увіковічнили 
своїх геро їв .

...Почалися важкі трудові 
будні. М айж е цілком  ізольова
ні м орем  від  усього світу ми 
працювали, вчились, друж или. 
Було важко, інод і не вистачало 
продуктів , води, бурями зноси
ло палатки, а в дощ  не було в 
них сухого м ісця. Не легш е бу
ло і на розкопках. Проте нами 
було зроблено немало. Було 
р о зкрито  сім  квадратів пло
щ ею  5 X 1 0  м і глибиною 2,5—  
З м. М и досліджували старо

давнє грецьке м істо-поліс. 
Там, на глибині 1,5 м, нашим 
поглядам несподівано в ідкри
лась трагічна картина похован
ня во їн ів, щ о загинули в бою  за 
часів Київської Русі. Д обре 
збереглася залізна зброя на
ших предків-русин ів : м ечі, но
ж і, стріли.

А  невдовзі війна, вж е остан
ня —  Вітчизняна, знову нагада
ла нам, що не тільки у сиву 
давнину гинули російські лю 
ди , в ідстою ю чи свою  землю і 
свою  незалежність. М и знахо
дили багато патронів, осколків 
гранат і навіть снаряди. Але го
ловним в наших пош уках бу
ло не це. Були в ідкриті залиш
ки стін п'яти будівель, які в ід 
носились до V I— V ст. до н. е. 
О дна кладка була особливо ц і
кавою : у два ряди лежали 
гладко оброблен і камені, в щ і
лини м іж  якими нем ож ливо на
віть просунути лезо ножа. Під 
ц ією  кладкою  стояли два гле
чики, із залишками трупоспа- 
лення.

Розкрила нам й інш і свої 
таємниці березанська земля. 
Залишки керам іки III— II ст. до 
н. е., дуж е  р ідка  для Березані

монета —  ас, кістяний пер
стень, кілики (миски з підстав
ками), амф ори —  всього не пе
релічиш . А ще д уж е  цікава 
знахідка була у наших ленін
градських колег з Ерм ітаж у —  
пластина із стародавнім  латин
ським текстом. Поки щ о зміст 
ї ї  залишається таєм ницею , але 
скоро  й вона буде розгадана. 
Стане в ід ом ою  щ е одна сто
р інка істо р ії людства.

Наша експедиція закінчи
лась. Повертаю чись до навчан
ня, кож ен з нас думав: який
цікавий і загадковий світ, у 
яком у ми ж ивем о, скільки не- 
розкритих щ е таємниць він у 
собі м істить (і скільки роботи 
для історик ів !), якщ о навіть 
невеличкий клаптик землі, за
гублений у м о р і, м іг  подару
вати нам стільки щасливих зна
хідок...

...Осінь. Ж овте листя висти
лає килимом наш у д о р о гу  до 
інституту. А  м и з друзям и вже 
м р ієм о  про участь у нових 
експедиціях, про нові пригоди 
і мандри.

Михайло РАШ ТАНОВ, 
студент ІІ-го курсу істо
ричного факультету.



ЗУСТРІЧ З АКТИВОМ

—  Перш за все ми хотіли б 
бачити у вашій особі надійних 
помічників, — звертається до 
присутніх ректор інституту 
проф. О. Романовський...

На зустріч з ректором зібра
лися старости, комсорги, проф
орги всіх академічних груп пер
ших курсів — ті, кого товариші 
по навчанню наділили відпові
дальністю і своїм довір’ям. Ком
сомольські і профспілкові акти
вісти наймолодшого в інститу
ті курсу поділилися думками і 
планами на майбутнє, запевни
ли адміністрацію, що докладуть 
всіх зусиль для успішного нав
чання і зразкової поведінки. Ця 
зустріч, тепла, задушевна, не
вимушена, запам’яталася кож
ному надовго.

— На філологічний я поступила за другим разом. . А якби 
вступні склалися нещасливо, поступала б і втретє. Бо дуже 
люблю літературу...

Це першокурсниця філологічного Тетяна Косянчук... Як до
каз своїм словам Таня прочитала присутнім щирі проникливі 
вірші Сосюри, свого поета-улюбленця.

Фоторепортаж В. Т и м о ш е н ка .

Два світи—дві юності
(Закінчення. Початок у №  29 

нашої газети)

—  М адмуазель Франсуаза, кого  
з російських письменників ви вже 
вивчали? —  запитували ми наш о
го гіда Ф рансуазу Серкіне, щ о 
вже три роки  студіює російську 
л ітературу і розмовляє, хоч і з 
великим напруж енням, по-російсь- 
ки,

—  Д остоєвського, Толстого... 
Пушкіна...

—  А радянських?
—  Д еякі твори Володимира 

М аяковського, а ще Єсеніна...
Такі ж  питання ми поставили і 

перед  проф есором  р о с ійсько ї л і
тератури М икитою  Струве, з яким 
«випадково» гід познайомила нас 
у м істечку М імоза.

—  вивчаєм о класиків. І дещ о 
найкращ их радянських письмен
ників.

У  перел іку «найкращих» імен 
були в основном у прізвища, в ід о 
м і радянським  людям із п о в ід ом 
лень про суд над ідейними зрад
никами. С еред них не було п р із 
вища ні Горького, ні Ш олохова.

—  А  які твори реком ендую ться 
студентам програмою? —  не за
спокою валися ми.

—  Про яку програму ви пи
таєте? Я не знаю, що там вимага
ють ваші програм и.

виявляється, проф есор ніяких 
програм  не визнає, та їх і немає, 
в ін  читає студентам, щ о захоче 
і як він сам знайде потрібним.

...П ідготовка технічних кадр ів  
проводиться як на факультетах 
точних і природничих наук в у н і
верситетах, так і в спеціалізова
них інститутах. Наукові і науково- 
технічні кадри вищої кваліф ікац ії 
готую ться також  у ста Гранд-ко- 
леджах, (70 з них державні, інш і 
належать промисловим м он о по 

ліям, церквам  тощо). О крім  того, 
в ід ом і у  Ф р а нц ії галузеві акаде. 
м ії, Національна консерваторія 
мистецтв і ремесел. Національний 
м узей природничо ї істор ії, щ о та
кож  готують кадри наукових пра
ц івників. Найбільш ою ж  науковою  
установою  є Інститут Ф р а нц ії —  
національна академія наук р е с 
публіки.

Всього у вищих учбових закла
дах навчається приблизно триста 
тисяч студентів, багато їх також  у 
л іцеях та коледжах.

Хто ж  іде в студенти, а отож  
і який соціальний склад студент
ства, щ о в неабиякій м ір і мас 
визначати суспільне життя країни? 
Це питання ставилося при кож н ій  
зустр іч і, і в ідповід і були м айж е 
однотипними:

—  Хто закінчив ш колу із д ип 
ломом і бажає вчитися далі.

Хто закінчує успіш но ш колу, 
нам пояснили. А  хто ж  ті, щ о ба
жають вчитися? І чи досить о д н о 
го бажання для здобуття ви щ ої 
осв іти?

Ці питания для сп івбесідників  
виявилися складніш ими: тут зно

ву йдеться про грош і, а плата за 
навчання зростає. Якщо ще тор ік  
вона становила одну тисячу, то 
тепер —  1500 франків. П івтори ти
сячі франків тільки за відвідуван
ня занять, користування б ібл іоте
кою  та медичне обслуговування. 
Стипендіями в університетах за
безпечую ться 5— 20 процентів,
у гуртож итках м ож уть проживати 
не більш е 10 процентів юнаків і 
д івчат. Це дані щ одо П аризького 
університету. У більш ості ж  вузів 
гуртож итків взагалі немає, а сту
денти наймають кутки на приват
них квартирах чи меш кають у 
найдеш евших готелях.

«Геть репресії — фашизацію! 
Звільнити з тюрем маркснстів- 
ленінців». — Цей плакат закли
кає проти терору фашистської 
хунти у Греції. Подібні політич
ні гасла ми зустрічали у Фран
ції на кожному кроці. Молода 
Франція бореться.

Немає н ічо го  дивного, що серед 
баж аю чих здобути вищ у освіту 
зовсім  небагато дітей роб ітників  
і с ільськогосподарських працівни
ків. Так, у Сансьє —  одном у з на
укових центрів С орбонни серед 
700 студентів —  всього 55 дітей 
роб ітник ів . У П аризьком у ун івер
ситеті (повторю єм о, тут навчається 
40 відсотків студентства Ф ранц ії) 
їх не більш е 10 процентів.

Кр ім  цього, університети, як і 
л іц е ї та коледж і, не забезпечують 
своїх випускників роботою . Влаш
тування на роб оту без відповідних 
реком ендацій, серед яких найсо- 
п ідн іш ою  є становищ е батьків у 
суспільстві, —  справа нелегка.

Заклопотані й кер івники ун івер
ситетів: держ ава не в зм озі ство
рити в учбових центрах необхідну 
матеріальну базу. Тут зовсім  неза
довільний аудиторний фонд, не ви
стачає спеціалістів. У С орбонні 
ауд и то р ії тепер стали настільки 
тісними, щ о під час лекцій сту
денти стоять у проходах, а більш 
щ асливі сидять на п ідвіконнях і 
навіть на шафах.

Коли бачиш це, згадуються р о з 
мови наших студентів про так зва
не «вільне» відвідування лекцій. 
А д ж е  немало з них «заздрять» 
сво їм  заруб іж ним  ровесникам. А 
заздрити, здається мені, н ічом у: 
не від добра воно, «вільне» в ід 
відування. А д ж е  у здобутті вищ ої

освіти зацікавлений у перш у чер
гу студент. Д ержава ж не бере 
на себе якихось зобов ’язань за
безпечити р о б о то ю  всіх випускни
ків, вона просто наймає необхід 
них спеціалістів. Ф ірм и  й інші при
ватні о р га н іза ц ії проводять такі ж 
о п е ра ц ії або самі готують для се
бе необхідн і кадри.

Щ о б  здобути університетський 
диплом, необхідно  подолати чима
ло переш код, ф інансові бар ’єри, а 
не р ід ко  —  просто вистояти. Ви
стояти проти спокуси легкого ж ит
тя: надзвичайно багато вільного 
часу у студента. Особливо після 
третього р о к у  навчання, коли за
кінчую ться теоретичні курси і р о з 
починаю ться практика чи стаж у
вання, самостійна підготовка, р о 
бота над проектом . Багато хто не 
витримує. У перш у чергу —  д ів 
чата. Великий відсів студентів. 
Д иплом  здобуваю ть менше поло
вини випускників. Поповнюється 
арм ія «вічних студентів».

—  ...М осьє проф есор, як на
вчається наша Франсуаза?

—  Запитайте, хай сама скаже... 
Хоч правда, їй тепер вчитися н і
коли. Вони все м ітингую ть. Бачи
те, приж илися деякі ідеї... і ваші 
теж.

Так, ф ранцузькі студенти м іти н 
гують. Вони виступають проти 
підвищ ення плати на навчання, за 
дем ократизац ію  його. Багато —  
проти війни у В’єтнамі та на Близь
ком у Сході.

Спілка студентів-ком уністів (од 
на з чотирьох організаційно са
мостійних сп ілок Руху Комуністич
н о ї м олоді) м об іл ізовує м олодь 
Ф р а нц ії на б оротьбу за мир і р о з 
зброєння, за створення в Європі 
системи колективної безпеки, ви
ступила одним  із орган ізатор ів 
п ідготовки і проведення загаль
нонац іональної м аніф естації п р о 
тесту проти а грес ії С Ш А  в Індо
китаї.

М олода Ф ранція м ітингує. І хай 
сьогодні чиясь «коричнева» рука 
пише: «М олода револю ція» —
проти ком унізм у» і обмальовує 
будинки знаком  французьких фа
шистів, багато лозунгів закликають: 
«Голосуйте за ФКП», «Зупинити 
фашизм», і поряд  з'являються р ід 
ні всім трудящ им  світу наші серп 
і молот.

Нехай д еяк і сьогодні запитують: 
«Невже ви вірите, щ о французь
кі юнаки п ідуть за комуністами?», 
а інш і перериваю ть виступ ке р ів 
ника групи радянсько ї молоді реп 
ліками: «Знову політика... Ми
обійдем ося без цього», хай ок
рем і не розум ію ть, щ о таке Ра
дянський Союз, хто такий Ленін, 
одначе уж е зараз орган ізація  Ру
ху Ком уністичної м олод і о б ’єднує 
більш е 80 тисяч ю наків ; д івчат 
Ф ранц ії. Це —  сила. їм  належить 
завтра Ф ранц ії.

В. ЛОБОДА, 
доцент кафедри україн
ської мови.

Н а ш і  ю в і л я р и :
70 літ— 

не старіст Ь
Нещодавно колектив кафедри 

елементарної математики і ме
тодики математики інституту 
тепло відмітив 70-річчя з дня 
народження старшого викладача 
кафедри, заслуженої вчительки 
школи УРСР О. С. Боришпо- 
лець.

Понад ,50 років віддала Оль
га Сергіївна благородній справі 
народної освіти. Немає, напев
не, жодної ланки у системі ос
віти, де б вона не працювала — 
і в початковій школі, і в стар
ших класах середньої школи, і 
в педагогічному інституті.

За 20 років роботи в Київсь
кому педагогічному інституті 
через дбайливі руки Ольги Сер
гіївни пройшли сотні і сотні вчи
телів. В останні роки багато з 
них уже як слухачі курсів під
вищення кваліфікації вчителів 
сіли за парти, щоб почути ще 
раз від своєї вчительки про пе
ребудову системи математичної 
освіти, про перехід початкових 
класів на нові програми і під
ручники з математики.

За самовіддану працю Ольга

Сергіївна нагороджена значком 
«Відмінник народної освіти», 
медаллю «За доблесну працю в 
Великій Вітчизняній війні» та 
медаллю імені К. Д. Ушинсь- 
кого. Але найвищою нагородою 
для себе вона завжди вважала 
теплі І щирі побажання, які їй 
шлють щоразу усно 1 в листах 
та телеграмах численні учні, її 
колеги, друзі.

Побажаємо ж шановній Ользі 
Серпіївні з нагоди її славного 
ювілею міцного здоров’я на 
довгі роки, багато сил, бадьоро
сті і успіхів у благородній поаці. 

Викладачі та співробіт
ники кафедри елементар
ної математики.

Від ycЬoгo 
серця

3-го жовтня кафедра педагогі
ки вшанувала заслужену вчитель
ку УРСР Поліну Іванівну Остров- 
ську з нагоди її 60-річчя. В особі 
нашого ювіляра ми бачимо люди
ну, що завжди самовіддано слу
жить Вітчизні, щедро віддає їй, 
свою невичерпну енергію, глибокі 
знання, полум’яне горіння свого 
серця.

Працюючи в довоєнний період у

школах Києва, вона невтомно озб
роювала учнів знаннями, вихову
вала їх полум’яними патріотами 
Країни Рад.

У роки Великої Вітчизняної вій
ни Поліна Іванівна очолювала 
партійну організацію військового 
госпіталю, зігрівала материнським 
піклуванням поранених бійців. А 
потім партійна робота в П одільсь
кому районі Киёва у важкі пово
єнні роки...

Тривалий час Поліна Іванівна 
очолювала Київський міський від
діл народної освіти, завдяки її 
невтомній діяльності на цій поса
ді зміцніла навчально-матеріальна 
база шкіл, підвищився рівень на
вчально-виховної роботи в школах 
та дитячих дошкільних закладах 
столиці України.

Тепер П. І. Островська працює 
завідуючою кабінетом педагогіки 
при нашій кафедрі, забезпечує ка
бінет всім необхідним для успіш
ного вивчення студентами педаго
гічних дисциплін.

Від усього серця вітаємо Полі
ну Іванівну, бажаємо їй міцного 
здоров’я, великого щастя, нових 
трудових успіхів.

Колектив кафедри педа
гогіки.

Г о с т р и й  с и г н а л

„А ЩО ЗРОБИТЕ ВИ?“
Пишу вам, щоб поділитися вра

женнями від роботи на кагатах 
ваших студентів. Насамперед, хо
чу висловити подяку студентам І 
курсу відділу російської мови і 
літератури. Під керівництвом до
цента В. Рінберг впни повністю 
виконали поставлене перед ними 
завдання. '•

Цього не скажеш про студентів 
музично-педагогічного ф-ту. їх  
там було майже дві групи, люди 
це молоді і фізично здорові, про
те від роботи вони відмовились. 
Причина? На їх думку (до  неї 
приєднується і керівник групи вик
ладач Красс), фізична робота їм 
протипоказана, бо, мовляв, вони 
створені для музики. Якщо гово
рити конкретно, то студенти зая
вили, що перебирання картоплі зі
псує еластичність їхніх пальців, 
які їм потрібні для гри на музін- 
струментах. Може, це й так, але 
ж навіщо тоді цих студентів при

силати до нас? Можна ж було 
цю «проблему» вирішити в інсти
тутіІ Нам же довелося спостері
гати, як студенти-музиканти цілий 
день палили вогнище, ламали тин, 
та ще й насміхалися над тими, 
хто працює. Ніякі слова на біло
ручок і порушників трудової дис
ципліни не вплинули.

Мені здається, що з цим мири
тися не можна. Комсомольське 
бюро чи комітет комсомолу му
сять розібратись у цьому і пока
рати винуватих. Ми з свого боку 
зробили дуоісе просто: не видали 
їм довідки про роботу. А що зро
бите ви? Напишіть нам.

В. КОНОНЕЦЬ, 
зав. буртовою дільницею 
плодоовочевої бази Ра
дянського РХТ м. Києва.

Редактор В. СОКУР.


